
نشست آسیب شناسی در 
پارالمپیک

پرونده هانگژو روی 
میز

اولین دور از سلســله نشســت های 
آسیب شناسی بازی های پاراآسیایی 
هانگــژو در کمیتــه ملــی پارالمپیک 
برگزار شد. در اولین روز هم  عملکرد 
ســه رشــته پارادوچرخــه ســواری، 
پاراتنیــس روی میــز و پاراتیراندازی 
بــا کمــان بــا حضــور کمــال جوانمرد 
دبیر اجرایی کمیته ملی پارالمپیک، 
مریم کاظمی پور نایب رئیس بانوان 
ورزش  معــاون  ســلگی  ســعید  و 
قهرمانی و جمعی دیگر از مسئولان 
کمیته مورد بررســی قرار گرفت. در 
بررسی عملکرد پارادوچرخه سواری 
کــه  در ایــن دوره بــا چهــار نماینــده 
موفــق بــه کســب یــک نشــان برنــز 
شــد در حضــور فرهــاد عصفــوری 
ســرمربی تیــم و دبیــر فدراســیون 
دوچرخه ســواری مورد نقد و بررسی 
قرار گرفت. بعد از دوچرخه ســواری 
نوبــت بــه عملکــرد پاراتنیــس روی 
میــز رســید که بــا ۴ ورزشــکار موفق 
بــه کســب یک نشــان برنــز انفرادی 
و یک نشــان برنز دوبل شــد. ســیما 
لیموچی مســئول کمیته پاراتنیس 
روی میــز فدراســیون تنیــس روی 
میز و مجید احتشــام زاده ســرمربی 
تیــم ملی پاراتنیس روی میز در این 
نشســت حضــور داشــتند. در پایان 
رشــته پاراتیراندازی با کمان که با ۱۱ 
ورزشــکار موفق به کســب ۵ نشــان 
طــا )۳ مــدال در بخــش انفــرادی، 
یــک مــدال در بخش میکس و یک 
مــدال در بخــش دوبــل(، یــک نقــره 
)انفــرادی( و ۳ برنــز )یــک مــدال در 
بخش انفرادی، یک مدال در بخش 
میکس و یک مدال در بخش دوبل( 
شــده بــود بــا حضــور شــعبانی بهــار 
رئیــس فدراســیون و مجیــد کهتری 
سرمربی تیم ملی مورد بررسی قرار 
گرفت. بررسی عملکرد کاروان ایران 
در بازی های پاراآســیایی در راستای 
حضــور قدرتمندانــه در پارالمپیــک 

مورد بررسی قرار می گیرد.

هاکی بازان برای 
مدال برنز با ایرلند 

بازی می کنند
تیم ملی هاکی روی یخ زنان ایران 
امروز برای کسب مدال برنز کاپ 
توسعه جهانی لهستان به مصاف 
ایرلند می رود. این تیم بعد از برد 
برابر ایرلند و دو شکست مقابل 
تیم ملی آرژانتین امروز در پنجمین 
مسابقه برای کسب جایگاه سومی 
باید برای بار دوم به مصاف ایرلند 

بروند.

  
اسنوکر به نیمه نهایی 
قهرمانی جهان نرسید

تیــم ملــی اســنوکر کشــورمان بــا 
قبــول شکســت برابــر هنگ کنــگ 
از راهیابــی بــه مرحلــه نیمه نهایــی 
پیکارهــای قهرمانی جهــان بازماند. 
امیــر ســرخوش و علــی قره گوزلــو 
در تیــم ملــی اســنوکر کشــورمان 
در مرحلــه مقدماتــی ۳ بــر صفــر 
ســریانکا را شکســت دادند اما در 
ادامه و پس از قطعی شــدن صعود 
بــه مرحلــه حذفی ۳ بــر ۲ به قبرس 
باختنــد و بــه عنــوان تیــم دوم گــروه 
خــود بــه دور حذفــی راه پیدا کردند. 
در آن مرحلــه هــم ۴ بــر یــک فناند 
را شکســت دادنــد ولی با شکســت 
برابر هنگ کنگ شــانس رسیدن به 

نیمه نهایی را از دست دادند.

  
زنان کانوپولوی 

اصفهان برنزی شدند
در  خروشان  اصفهان  زنان  تیم 
مسابقات کانوپولو قهرمانی آسیا 
تیم  شد.  سوم  ژاپن  بر  غلبه  با 
اصفهان در بازی رده بندی با نتیجه 
۴ بر یک، ژاپن را شکست داد و 
سومی را مال خود کرد. تیم ملوان 
نیروی دریایی اصفهان نیز در فینال 

با چین تایپه بازی کرد.
 

 zخبر

محمدرضا اسلامی:

لیگ بسکتبال امسال قوی تر شده است

ســرمربی لیموندیــس در مــورد شــرایط تیمــش در لیــگ برتــر بســکتبال 
اظهــار داشــت: تیــم مــا وضعیت خوبــی دارد امــا نفرات ما جوان هســتند و 
میانگیــن ســنی تیــم مــا خیلی پایین اســت و چندین بازیکن زیر 20 ســال را                              
در اختیــار داریــم. همــه نفــرات با انگیــزه و خوب تمرین می کننــد و با وجود 
اینکــه دو، ســه هفتــه تمرین نداشــتیم، اما شــرایط مان خوب اســت. لیگ 
امســال خیلی قوی تر شــده اســت و دلیل آن هم تقســیم شــدن بازیکنان 

ملــی و بــا تجربه اســت.

محمد طلایی:

آرزوی قلبی من رسیدن یزدانی به المپیک است

ســرمربی پیشــین تیــم ملــی کشــتی آزاد دربــاره وضعیــت حســن یزدانــی 
و اینکــه آیــا حرفــه ای بــود از الان عنــوان شــود کــه او احتمــالاً بــه المپیــک 
نمی رســد، اظهــار کــرد: یزدانــی شــرایط خــود را بهتــر می دانســت کــه عمل 
کرد و قطعاً تصمیم او برای عمل با هماهنگی پزشــک و فدراســیون کشــتی 
بــوده، آرزوی قلبــی مــن ایــن اســت کــه بــه المپیک برســد و ســومین مدال 

المپیــک خــود را بگیــرد.
 

ارسلان کاظمی:

جوانان در لیگ عملکرد خوبی از خود نشان داده اند

ملی پــوش باتجربــه بســکتبال ایران، در پاســخ به این ســؤال کــه آیا جوانان 
تیم ملی عملکرد خوبی در لیگ داشــته اند، توضیح داد: من بارها گفته ام 

کــه مــا بازیکنان جــوان خوبی داریم که جویای نام هســتند. 
ســعی می کننــد نســبت بــه تایــم بــازی بهتریــن نمایــش را داشــته 
 باشــند تــا خــود را اثبــات کننــد. جوانــان تــا الان عملکــرد خوبــی در لیــگ 

داشته اند. 

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال 6

وقتی محمد جواد مرادی، هشــتمین نفر 
از خط پایان دو نیمه مارتن قهرمانی آسیا 
در دوبــی رد شــد، دل توی دل دونده های 
ایران نبود. آنها با حساب و کتاب خودشان 
و رکــوردی کــه صابر چرخی و منصور بیات 
زدنــد، در مراســم اختتامیــه هــر لحظــه 
منتظر شــنیدن اســم ایران بودنــد تا روی 
سکو بروند، اما نشنیدند که نشنیدند. آنها 
بهت زده هند، قزاقستان و امارات را دیدند 
کــه روی ســکوی اول تــا ســوم ایســتادند. 
بــر ای دونده هــا و سرپرســت  تنهــا راه 

تیــم، اعتراض بود، اما مســئولان برگزاری 
بهانه هــای مختلفــی پیــش کشــیدند؛ از 
حضــور دو دونــده گرفتــه تــا قــرار نگرفتن 
رکورد ایران بین سه رکورد اول. سه دونده 
ماراتــن ایــران در حالــی کــه بایــد بــا مــدال 
طــای تاریخــی و جایــزه ۲0 هــزار دلاری 
بــه تهــران برمی گشــتند، اما دســت خالی 
آمدنــد، در حالی که هنــوز نمی دانند گاف 
فدراسیون حقشان را خورد یا کنفدراسیون 

آسیا.
  چه اتفاقی افتاد که طلا از دست 

تیم ایران پرید؟
من یک ماه پیش متوجه مسابقات شدم 
و به فدراسیون گفتیم می خواهیم در این 
رقابت هــا شــرکت کنیــم. صابــر چرخــی با 
چهارمی آســیا رکورد ایران را زد، بیات هم 
با ششمی رکورد زد و من هم هشتم آسیا 
شدم. ما سه نفر رکورد خیلی خوبی را ثبت 
کردیم و تیمی اول شــدیم، هند دوم شــد 
و امارات ســوم شــد. هند دونده های دوم 
و ســوم مــاده ۱0 هــزار متــر آســیا را آورده 
بــود کــه بچه های ما آنهــا را گرفتند. 
مــا منتظــر بودیم روی ســکوی 
اول برویــم تــا مــدال طــا را 
بــه گردن مــا بیندازند اما 
دیدیــم تیــم هنــد بــه 
جــای مــا روی ســکو 
پرســیدیم  رفــت. 
چــرا؟ اول گفتنــد 
شــما دو دونــده 
دیدنــد  بودیــد، 
ما ســه تا دونده 
ایرانی هســتیم. 
گفتنــد  بعــد 
میانگیــن رکــورد 
شــما بیــن ســه تا 
نیست، بعد دیدند 
نه رکورد ما حتی یک 
دقیقــه بهتــر از تیــم 
اول یعنــی هنــد اســت. 
بعــد چــک کردنــد و گفتند 
فدراسیون ایران موقع ثبت نام 
فقط انفرادی ثبت نام کرده و تیک 

تیمی را نزده است. در حالی که در آیین نامه 
مســابقات نوشــته وقتی سه دونده از یک 
تیم باشــند، آنها تیم محســوب می شوند. 
مگر می شود سه دونده بفرستی و بگویی 
تیمی نمی خواهم شرکت کنم؟ اصاً بعید 
است. اگر دونده ها کمتر از سه نفر باشند، 
می گوینــد انفرادی هســتند نــه تیمی. آنها 
بهانــه کردنــد و گفتند نه شــما تیک تیمی 
را در صفحه ثبت نام نزدید. به فدراسیون 
که گفتیم، آقای خســرو شیری سرپرست 
تیــم گفــت مــا زمانــی ثبت نــام کردیــم که 
مهلــت تمــام شــده بــود اما کنفدراســیون 
آســیا اصــرار به حضور تیم ایــران در اولین 
دوره رقابت های نیمه ماراتن داشته و چون 
مهلت ثبت نام تمام شــده بود، در ایمیلی 
به دبیرکل کنفدراسیون آسیا برای مسابقه 
تیمی و انفرادی اعام آمادگی می کنند. اما 
حالا فدراســیون ایران طبق مســتنداتش 
معتقــد اســت کنفدراســیون آســیا مقصر 
اســت و کنفدراســیون هــم مدعــی اســت 
ایــران تیــک تیمی را نزده اســت. البته این 
دعوا فایده ندارد چرا که هم طای آسیا از 
دست ما پرید و هم جایزه ۲0 هزار دلاری. 
ما مانده ایم چه کار کنیم. طایی که خیلی 
بــا ارزش بــود و تنها برای ما ســه نفر نبود و 

برای کل ایران بود.
 به نظر شما مقصر چه کسی 

است؟
هــم  و  اســت  مقصــر  فدراســیون  هــم 
کنفدراســیون آســیا. از طرفی هم می توان 
گفت هم فدراســیون و هم کنفدراســیون 
مقصــر نیســت. کمــی مســأله پیچیــده و 
گنگ شده. فدراسیون ایران مدعی است 
مســتندات ثبت نــام تیمــی و انفــرادی را 
دارد امــا کنفدراســیون آســیا قبــول ندارد. 
امــا ایــن وســط هم مــدال طا پریــد و هم 
جایزه. طای آســیا برای من، صابر چرخی 
و منصور بیات نیست که برای ملت ایران 
اســت. بابــت همــه زحمتی که کشــیدیم. 
این طا، طای تاریخی بود و می توانســت 
سرنوشت بچه ها را عوض کند. جایزه اش 
هم خیلی ارزشــمند بود، ایران برای مدال 
نقره بازی های آسیایی ۵00 میلیون تومان 

پاداش می دهد، اینجا جایزه ما حدود یک 
میلیارد می شد که به هر کدام تقریباً 70 تا 
۳60 میلیون تومان می رســید. جایزه ای از 
دســت ما پرید که کسی نمی تواند جبران 
کنــد. مگــر قــرارداد بچه هــای دوومیدانی 
زحمــت  همــه  بچه هــا  اســت؟  چقــدر 
کشیدند، منصور بیات اسنپ کار می کند 
و صابــر چرخی کارگر تراکتورســازی اســت 
که ماهی ۱0 میلیون تومان حقوق می گیرد. 
با این اتفاق بچه ها از دیشب نخوابیدند.
خسرو شیری می گوید، مسئولان 
برگزاری گفتند تیم ایران دونفره 

شرکت کرده و به همین خاطر 
نتیجه تیمی اش محاسبه 

نمی شود.
نــه نگفتند تیــم دو نفره آمده، تیم ما ســه 
نفــره کامل بــود. آنها خیــال می کردند تیم 
ما دو نفره است. نمی دانم این فکر خسرو 
شــیری بــود کــه فکــر می کردند مــا دو نفر 
هستیم و در تیمی به حساب نیاوردند؛ که 
او گفت تیم ما سه نفر است و گفتند پس 
رکورد شما را محاسبه کردیم جزو سه تیم 
اول نیستید، وقتی تایم را محاسبه کردند، 
دیدنــد حتــی رکــورد ما بهتر از هند اســت، 
مانده بودند چه کار کنند، چرا که آن موقع 
تیم اول روی ســکو رفته بود و ســرودش را 
می خواندند. بعد که دوباره کاغذهایشان 
را بررســی کردنــد، گفتنــد شــما انفــرادی 
ثبت نام کردید نه تیمی. می گفتند اسم ها 
در لیســت هســت، اما تیک تیمــی را باید 
می زدید که نزدید. تیک تیمی هم دست 
ما نبود چون کنفدراســیون آســیا ثبت نام 
کرده بود و باید آنها می زدند. با این شرایط 

کنفدراسیون مقصر اصلی است.
 پس کار بزرگی کردید؟

صابــر چرخــی و منصور بیــات اتفاق بزرگی 
را رقــم زدنــد، چــرا که ۵ ســال اســت رکورد 
نیمه ماراتن ایران شکســته نشــده، رکورد 
6۵ دقیقــه، رکــورد با ارزشــی اســت و هیچ 
جا خبری از آن نبود. حتی فدراســیون هم 
در کانالش نوشته دونده های نیمه ماراتن 
بدون مدال به کارشان پایان دادند. یعنی 
حتی ننوشــتند که اول شــدند و با اشــتباه 

کنفدراسیون آسیا مدال طا  از آنها گرفته 
شد. خیلی خنده دار است.

 به نظرت رأی برمی گردد؟
بــا صحبت هایــی کــه مــن از آســیایی ها 
شنیدم، به نظرم که رأی برنمی گردد. من 
بــه آقــای داوری هم پیــام دادم که پاداش 
مــا چه می شــود؟ طــا که از دســت رفت، 
پــاداش چــه می شــود؟ بــه جــای اینکــه 
دلجویــی کنــد و بگویــد جبــران می کنیــم، 
گفــت ما پولی نداریم. اگر ندارند چرا برای 
x و y دارند که پنجم و ششم آسیا می شوند 
و فدراسیون ماهیانه 80 میلیون تومان به 
آنها می دهد. فدراسیون برای ما تا به حال 
هــزار تومان هم خرج نکــرده و فقط منت 
می گذارد که ما را به مسابقه فرستادند. در 
واقع طای آســیا را نمی خواســت بفرستد 
مسابقه اما نفر پنجم و ششم آسیا را اعزام 

می کنند.
 بقیه تیم ها از اینکه ایران روی 
سکوی قهرمانی نرفت، تعجب 

نکردند؟
تیم های قزاق و هند که با هم در مسابقه 
 ۲-۳ بویــژه  داشــتیم،  ســختی  رقابــت 
کیلومتر آخر، می گفتند چرا شما روی سکو 
نیامدیــد. حتــی بیــن مســئولان برگزاری 
مســابقه، یــک کویتی بود که فارســی بلد 
بــود و خیلــی از ما دفاع کرد اما یک جایی 
گفــت من بیشــتر از این دیگــر نمی توانم 
از شــما دفاع کنم، چــرا که می گویند تو با 
ایران هســتی. همه تعجــب کردند و تنها 
مســئول برگزاری مسابقه قبول نمی کرد. 
اصــاً یــک اتفاق عجیب و غریبی اســت. 
حتــی صحرانــوردی هم همین اســت اگر 
تعــداد دونده هــا ۳ تــا به بالا باشــد تیمی 
می شــود و کمتــر باشــد انفــرادی و نیــازی 
به تیک ندارد. نمی دانم پشــت پرده این 
قضیه چه چیز بود؟ می خواستند امارات 
که چهارم شده بود، روی سکو برود؟ هند 
هم در کنفدراســیون آســیا کرســی دارد و 
جایزه خیلی خوبی هم مســابقه داشــت. 
حتــی مســئولان فدراســیون دوومیدانی 
امــارات هم بــه ما تبریک گفتند. واقعاً ما 

ماندیم.
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طلایی که دوومیدانی از دست داد

گافی بدتر از سوء مدیریت
مرادی: طلا که رفت، پاداش چه می شود؟

 zگزارش

مهری رنجبر
روزنامه نگار

داوری: حق بچه ها 
را پس می گیرم

افشین داوری، سرپرست دوومیدانی بعد از ماجرای ندادن مدال طلا 
بــه تیــم نیمــه ماراتــن ایران در قهرمانی آســیای دبــی، کنفدراســیون را تهدید 

به شــکایت می کند. او می گوید: »اشــتباه از کنفدراســیون آسیاســت، فدراســیون 
ایران برای ثبت نام حتی یک خطای کوچک هم مرتکب نشــده اســت. ما مســتندات 

کامــل داریــم کــه به صورت تیمی ثبت نام کرده ایم. من به کنفدراســیون آســیا هم گفته ام 
اگــر حــق بچه های ما را ندهند به فدراســیون جهانی شــکایت می کنــم. آنجا حتی همه تیم ها 

هــم گفته انــد قهرمانــی و مــدال طــلا حق تیم ایران اســت. اگرکنفدراســیون آســیا با مــدارک ما 
متقاعــد نشــود، وکیــل می گیــرم تــا حــق بچه ها را پس بگیرم. کنفدراســیون آســیا باید پاســخگو 
باشــد. آنهــا یــک خطای واضح مرتکب شــده اند. اصلاً حرف از نشــدن نمی زنــم. من خیلی جدی 

می گویــم مــدال طلا و پــاداش بچه هــا را می گیرم.«
داوری مدعی است فدراسیونش هیچ اشتباهی نداشته: »من می خواستم تنها یک دونده به 
مســابقات بفرســتم، اما آنقدر اصرار کردند که چون دوره اول اســت مشــارکت تیمی داشــته 
باشــید حالا که ما ســه دونده اعزام کردیم، این رفتار را کردند. باید ببینیم چرا آنها هند را 
قهرمان اعلام کردند. من که از دیشب با شنیدن این خبر سرم درد گرفته، برگزارکننده 

اشــتباه کرده اســت. من به دهلان، رئیس کنفدراســیون آســیا و ســوگو، مســئول 
برگــزاری مســابقه اعتــراض کــردم و گفتم این کار غلط اســت. ما مســتندات 

داشــتیم و فرســتادیم کــه تیم اعزام کردیــم، اما آیین نامه مســابقات 
هــم می گویــد وقتــی ســه نفــر از خــط پایــان رد می شــوند 

رکوردهایشــان تیمی محاســبه می شود.«


